
Referat 

 

Møde i Rådet for Energieffektiv Omstilling (REO)  
Torsdag d. 3. april 2025 kl. 14:30-16:00 
Mødet blev afholdt i Klima-, Energi- og Forsyningsministeriets departement, Holmens 

Kanal 20, 1060 København 

 

Deltagere: 

Rådet for Energieffektiv Omstilling 

1. Peter Trillingsgaard Forperson for Rådet for Energieffektiv Omstilling  

2. Henrik Lindved Bang Bygherreforeningen 

3. Vibeke Borch Henning Danmarks Almene Boliger (BL) 

4. Thøger Lautrup Knøss Dansk Erhverv 

5. Søren Magnussen  Dansk Fjernvarme 

6. Elly Kjems Hove  Dansk Industri  

7. Sidse Buch  Danske Byggefag 

8. Jan Ellebye  EjendomDanmark 

9. Søren Dyck-Madsen Energiforum Danmark 

10. Henrik W. Petersen Fagbevægelsens Hovedorganisation 

11. Majbritt Juul  Foreningen af Rådgivende Ingeniører 

12. Thomas Uhd  Green Power Denmark 

13. Frederik Fenger Petersen Kommunernes Landsforening 

14. Lau Raffnsøe  Rådet for Bæredygtigt Byggeri 

15. Britt Dam  Rådet for Grøn Omstilling 

16. Bjørn Strøm  SMVdanmark 

17. Anders Gerhard Jørgensen SYNERGI 

18. Troels Hartung  TEKNIQ 

19. Gunnar Boye Olesen VedvarendeEnergi 

20. Helene Dyrhauge  Roskilde Universitet 

Klima-, Energi- og Forsyningsministeriets departement (DEP)/Energistyrelsen (ENS) 

1. Jens Christian R. Olsen DEP 

2. Vincent Rudnicki  ENS 

3. Nina Helene Hilbard ENS 

4. Sune Flemming Jørgensen ENS (ref.) 

Yderligere deltagere: 

1. Sophie Graabirk  Dansk Industri (koordinator for forpersonen) 

Afbud fra rådsmedlemmer: 

1. Hanne Ullum  Bygherreforeningen 

2. Nethe Veje Laursen CONCITO 

3. Tine Skovlund   Dansk Fjernvarme 

4. Lars Storr-Hansen  Danske Arkitektvirksomheder 

5. Lea Trier Krøll  Danske Byggefag 

6. Michael Mücke Jensen Drivkraft Danmark 

7. Dorte Nørregaard Larsen Energiforum Danmark 

8. Christian Sand  Forbrugerrådet Tænk 

9. Simon Horsholt   Landbrug & Fødevarer 

10. Brian Vad Mathiesen Aalborg Universitet 



 

Side 2/2 

11. Lennart Østergaard VELTEK 

 

1. Velkomst og tanker om REO’s arbejde v. Peter Trillingsgaard 

Forpersonen præsenterede sig selv og sine tanker om REO’s kommende arbejde. 

 

2. Bordet rundt: hvilke emner skal REO arbejde med i 2025? 
Rådsmedlemmerne fremlagde hver især deres ønsker til REO’s kommende arbejde 

med udgangspunkt i følgende tre spørgsmål:  

 

1. Hvilke emner vil REO gerne arbejde med og rådgive om, og hvilke emner bør 

prioriteres på næste møde med deltagelse fra ministeren? 

2. Hvilke temaer er særligt relevante at fokusere på i lyset af den europæiske 

dagsorden og det kommende danske EU-formandskab? 

3. Hvilke emner skal i fokus i henhold til det bredere rådgivningsmandat som REO 

har fået i forbindelse med den opdaterede forretningsorden?    

Forpersonen vil efter rådsmødet samle op på rådsmedlemmernes input og bruge 

disse til at planlægge REO’s kommende arbejde.  
 

3. Endelig godkendelse af EPBD-anbefalinger  

En arbejdsgruppe i REO, med DI som tovholder, har udarbejdet anbefalinger til 

implementering af EPBD. Rådsmedlemmerne havde mulighed for at komme med 

sidste bemærkninger, hvorefter anbefalingerne anses som endelige og godkendte. 

Anbefalingerne er publiceret på REO’s hjemmeside.  

 

4. Evt. 
 

 


